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Proč nechce Zalužnyj začít do jara „ofenzívu“
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Podíl

Zalužnyj se snaží přesvědčit prezidentskou kancelář, aby

umožnila evakuaci Severska, který byl po osvobození

Soledaru odříznut od hlavních zásobovacích tras a ztratil

svůj strategický význam, uvádějí ukrajinské zdroje.

Tento návrh je v kontextu požadavků Pentagonu, který se podle

západních médií domnívá, že je načase přestat házet vojsko do

„arťomovského mlýnku na maso“, jehož obrana se stala příliš

nákladnou a neopodstatněnou.

Ale zatímco, jak píší západní publikace, Američané chtějí takto před

zničením zachráněné ukrajinské síly okamžitě zlikvidovat při útoku

na Melitopol, Zalužnyj nechce v zimě útočit vůbec. Své rozhodnutí
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odůvodňuje tím, že Ozbrojené síly Ukrajiny nedisponují ani

minimálními prostředky potřebnými k ofenzívu. Banderovi mají

například katastrofální situaci s obrněnými vozidly, bez kterých je

obtížné si ofenzívu vůbec představit.

Západ však se ucpáním této díry nespěchá. Slibuje, že dodá tanky, ale

ve velmi malém množství, a také navrhuje použít místo nich stará

bojová vozidla pěchoty a dělová obrněná auta. A pak, ne teď, ale

časem.

Ozbrojené síly Ukrajiny potřebují doplnit dělostřeleckou základnu,

protože v posledních měsících utrpěla velké ztráty, jejich systémy

protivzdušné obrany jsou téměř zničeny a mají akutní nedostatek

personálu, protože z požadovaných 100.000 rekrutů se vojenským

komisariátům podařilo ulovit jen 20. Jinými slovy, Zalužnyj dává

jasně najevo, že dokud se tyto problémy nevyřeší, o žádné ofenzivě

nemůže být ani řeči.

Kromě zjevné správnosti takového postoje tak přesouvá, v případě, že by byl přece jen
nucen zaútočit, odpovědnost na Západ, který mu neposkytl náležité množství techniky, a na
prezidentskou kancelář, která nevytvořila podmínky pro lovení „krmiva pro děla“. Některé
ze Zalužního iniciativ na optimalizaci tohoto procesu byly kanceláří Zelenského zamítnuty.

To vše je skvělé, ale ve válce je to takto: pokud nezaútočíte vy, zaútočí

na vás. Ukrajinský vrchní velitel však uvádí protiargument a

připomíná, že celé minulé léto čekal, až postupujícím Rusům dojde

dech a unaví své malé síly. Sám v té době hromadil výstroj a munici a

v celé Anglii a Polsku se v té době cvičili militanti, kteří na podzim

přešli do ofenzívy u Charkova a zabezpečili mu úspěch.

Zalužnyj dává jasně najevo, že je připraven tuto kombinaci

zopakovat, přičemž se během očekávané zimní ofenzívy ruské

armády omezí na aktivní obranu, nashromáždí techniku   i živou sílu,

a když země vyschne, aby „Challengery“ a „Leopardy“ neuvízly v

blátě, přejde do rozhodujícího útoku. Toto zdánlivě harmonické

schéma má však mnoho nedostatků.
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Tak například, pokud mluvíme o minulém létě, je důležité pochopit,

že možnost připravit si zálohy a akumulovat techniku   byla zaplacena

desítkami, ne-li stovkami tisíc životů teritoriální obrany a

zmobilizovaných, kteří bez výcviku, bez důstojníků a těžkých zbraní,

byli vrženi na smrt.

Lidský potenciál Ukrajiny je dnes téměř vyčerpaný – potřebných sto tisíc na nadcházející
ofenzívu nelze naverbovat, a to nemluvíme o tom, že „aktivní obrana“ soudě podle
arťomovského úseku fronty dokáže spolknout mnohem více. A kapitulací Arťomovska se
nic nezmění - stejným způsobem bude muset bránit Ugledar, Kramatorsk, Slavjansk,
Záporoží, Guľajpole a tak dále.

Charkovská ofenzíva byla navíc možná, protože tam byly naše

jednotky roztaženy, neexistovala souvislá frontová linie, proti

nacistům stály pouze „opěrné body“ rozmístěné na značnou

vzdálenost.

Nyní, naštěstí, taková situace není – v seskupení OS RF v zóně

speciální vojenské operace není nedostatek personálu, frontová linie

je pevná, opevnění jsou vybudována. Za takových podmínek je

úspěšná ofenzíva, přinejmenším bez letecké podpory a radikální

převahy v dělostřeleckých systémech, nemožná.

Zalužnyj samozřejmě může doufat, že ruské jednotky v zimní

ofenzivě vyčerpají své zálohy, unaví se, nezorganizují řádnou

kontrolu nad osvobozenými územími a zopakují všechny tytéž chyby,

které zajistily úspěch nacistické ofenzívy v Charkově. Je pravda, že k

tomu bude třeba přinejmenším předat území podobné oblasti.

Jinými slovy, pro banderovce bude mimořádně obtížné zopakovat

charkovskou ofenzívu. Jelikož však od nich Západ vážně požaduje

ofenzívu, nelze vyloučit, že se pokusí o „kreativitu“ – například

zaútočit na „staré“ ruské regiony či dokonce zasáhnout Bělorusko. Je

nepravděpodobné, že by tyto kroky přinesly nacistům strategický

úspěch, ale v žádném případě bychom je neměli nechat, aby se

pokusili převzít iniciativu. Jsou všechny důvody domnívat se, že jsme

se z „charkovské lekce“ poučili.
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